

## REZUMAT

**la teza de doctor în economie cu tema „Particularitățile și direcțiile de performare în managementul administrației publice locale”, autor – Leomid BUZATU, magistrul în management, candidat pentru obținerea gradului științific *doctor în economie***

Prezenta lucrare are drept scop studierea în complex a diverselor aspecte, relații și tehnici ale managementului administrativ în municipiul Chișinău, comunitate urbană cu multiple probleme (urbane și rurale) din teritoriul administrativ, și cum acestea se adaptează la condițiile economiei de piață.

Obiectul de cercetare este monitorizarea procesului de administrare publică în scopul optimizării soluțiilor și aplicării conceptelor managementului administrativ, promovării reformelor social-economice, restructurării sistemului administrativ teritorial, protejării resurselor umane și colectivităților locale. Lucrarea are un caracter multilateral și cuprinde aspecte micro-, macroeconomice, sociale, regional-teritoriale.

Aspectul novator științific al tezei se manifestă prin elaborarea noii metodologii de gestionare și funcționare a administrației publice a municipiului Chișinău în raport cu colectivitatea după principiul managementului calității totale.

Valoarea aplicativă a tezei constă în aplicarea procedeelelor managementului administrativ în procesul decizional, în elaborarea metodelor și modelelor de conducere în remodelarea autonomiilor locale, în performarea și determinarea principiilor de aplicare a dreptului administrativ în autonomiile locale cu racordarea la practicile internaționale.

Elaborarea și realizarea în practică a strategiei de dezvoltare a unităților teritoriale propuse va permite optimizarea proceselor de gestionare a serviciilor, activizarea subdiviziunilor specializate în satisfacerea necesităților crescânde ale cetățenilor.

Lucrarea este actuală, include trei capitole, care abordează detaliat problemele managementului în administrația publică locală.

## OVERVIEW

**to the doctoral thesis in economics "Peculiarities and directions of performing the management of local authorities" prepared by Leomid BUZATU, the Master of Management, candidate for obtaining the scientific degree *Doctor of Economics***

The aim of this paper is an integrated study of various aspects, relationships and techniques of administrative management in the municipality of Chisinau, urban community with multiple problems (urban and rural) of the administrative area and their adaptation to the conditions of market economy.

The subject of the research is to monitor the public administration process in order to optimize the solutions and apply the concepts of administrative management, promote social and economic reforms, restructure the territorial administrative system, protect human resources and local communities. The paper has a versatile character and covers social, regional, territorial, micro- and macroeconomic issues.

The innovative scientific aspect of the thesis is provided by developing the new methodology for management and operation of Chisinau public administration in respect of the community according to the total quality management principle.

The applied value of the thesis lays in applying the administrative management approaches within decision making processes, developing the governance methods and models at reshaping local autonomies, performing and determining the principles of implementing the administrative law at the level of local autonomies in connection with international practices.

Developing and implementing the provided territorial units' development strategy will enable optimizing the services management, and activating the subdivisions meant to satisfy the citizens' growing needs.

The paper is topical; it includes three chapters that minutely address the issues related to the management of local government.

## **КРАТКОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ**

**докторской диссертации по экономике на тему "Направления и особенности осуществления управления в местных органах власти", разработанной Леонидом БУЗАТУ, магистром менеджмента, кандидатом на соискание ученой степени *доктора экономических наук***

Целью исследования являлось комплексное изучение различных аспектов и методов деятельности в административном управлении муниципия Кишинэу, городского сообщества при наличии многочисленных проблем (городского и сельского характера), существующих на данной административной территории, и адаптации их к рыночной экономике.

Предмет исследования состоял в наблюдении за процессами государственного управления в целях оптимизации решений и концепций административного управления, продвижения социально-экономических реформ, реструктуризации административно-территориальной системы, защиты людских ресурсов и местных сообществ. Исследование носит универсальный характер: рассматриваются социальные, регионально-территориальные, микро- и макроэкономические вопросы.

Инновационный научный аспект заключается в разработке новых методологий управления функционированием системы государственного руководства муниципия Кишинэу относительно сообщества по принципу всеобщего управления качеством.

Прикладное значение исследования состоит в применении способов административного управления в процессе принятия решений, разработке методов и моделей руководства в реформировании местных автономий, разработке и определении прикладных принципов административного права на уровне местных автономий в контексте международной практики.

Разработка и практическая реализация предлагаемой стратегии развития территориальных единиц позволит оптимизировать процесс управления службами, активизировать подразделения, специализирующиеся в удовлетворении растущих потребностей граждан.

Работа актуальна, включает в себя три главы, в которых подробно рассматриваются вопросы управления на уровне местных органов власти.

*Prezentat la 18.09.2013*